
Geachte collega, 

 

Ik ben Annette Kuiper, werkzaam bij het oud-archief van de gemeente Tholen. 

Op dit moment volg ik de leergang “Privacy van WBP naar AVG” georganiseerd door de 

Erasmus Academie. 

Voor deze cursus moet ik een Casus inleveren. Mijn onderwerp is het beschikbaar stellen van 

bevolkingsregisters / gezinskaarten na 1920. 

Begin februari brak er paniek uit in de archiefwereld. Op 25 mei zou de AVG van kracht 

worden, en hoe nu verder met de misschien nog levende personen in de bevolkingsregisters/ 

gezinskaarten, welke op internet beschikbaar waren. VNG en Brain brachten het advies uit om 

de kaarten “z.s.m. offline te halen en te stoppen met de beschikbaarstelling op de studiezaal” 

Een aantal archiefinstellingen gaf ook direct aan deze oproep gehoor, anderen lieten de 

gegevens langer voor het publiek beschikbaar. Gemeente Tholen heeft de registers tot 1920 

met scans en index op internet laten staan. Het gaat hier trouwens om de voormalige 

gemeenten Oud-Vossemeer, Poortvliet, Scherpenisse, Sint-Annaland, Sint-Maartensdijk, Sint 

Philipsland en Tholen, zie www.archieftholen.nl 

 

Dit betekende wel dat de bevolkingsregisters van de voormalige gemeente Tholen nog maar 

tot 1898 op internet konden blijven en van de voormalige gemeente Scherpenisse zelfs niet 

verder komt dan 1880. De microfiches hebben we overigens nog wel in de studiezaal laten 

staan.  

 

Nu vier maanden later zijn er op internet nog steeds indexen en registers te vinden in diverse 

varianten. Alleen een index, index met scans, index alleen op hoofdbewoner, index alleen op 

personen geboren voor 1918, al dan niet met scans etc. 

Mijn vraag: 

1. Hoe is jullie archief met dit vraagstuk omgegaan? 

2. Publiceren jullie de bevolkingsregisters/ gezinskaarten nog op internet? 

3. Publiceren jullie alleen een index of ook de daarbij behorende scans? 

4. Als jullie op internet de scans ter beschikking stellen plakken jullie dan iets af? 

5. Hoe publiceren jullie de indexen? Bijvoorbeeld alleen op gezinshoofd en echtgenote, een totale 

index tot 1938 of tot bv 1918. 

6. Indien jullie de bevolkingsregisters/gezinskaarten niet meer op internet ter beschikking 

stellen,stellen jullie de registers dan nog in de studiezaal ter beschikking , en zo ja in welke 

vorm? B.v. fysiek of op fiche, of alleen een index? 

7. Welke motivering gebruiken jullie om inzage te geven in de registers/ gezinskaarten/ indexen 

op internet en/of op de studiezaal? B.v. dat het belang van een enkeling niet opweegt t.o.v. de 

onderzoekers. 

8. Hebben jullie contact gehad met de Autoriteit Persoonsgegevens ? 

Wat ik met jullie antwoorden ga doen: 

Mijn doel is om onze bevolkingsregisters weer op de één of andere manier beschikbaar te 

stellen voor de onderzoeker. Daarvoor bekijk ik wat de grootste gemene deler is in jullie 

antwoorden op mijn gestelde vragen, en dan vooral wat betreft de motivering/grondslag. 

Vanuit jullie antwoorden ga ik mijn casus schrijven, mogelijk in de vorm van een advies voor 

de archivaris. 

 

Op 10 oktober moet ik mijn casus inleveren. Graag zou ik voor die tijd jullie antwoord 

tegemoet zien. 

http://www.archieftholen.nl/


 

Liever bellen? dat kan ook op nummer ... 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Annette Kuiper-Timmerman 

Gemeentearchief Tholen 
 


